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På mødet blev punkt 4. Orientering fra fakultetet afholdt før punkt 3. Besøg af prorektor. 
I dette notat fremgår punkterne nummerisk, så de afspejler dagsordenen.  
 

Ad 1. Opfølgning på sidste møde 
Referatet fra de seneste møder er tilgængelige i Uddannelsesrådets mødeforum. 

Ad 2. Valg af repræsentant til AR 
Caroline Schaffalitzky de Muckadell har meddelt, at hun ønsker at trække sig fra posten 
som repræsentant for studielederne i Akademisk Råd, efter hun er udpeget som fælles-
tillidsrepræsentant.   
  
Uddannelsesrådet udpegede Gro Hellesdatter Jacobsen som ny repræsentant.   
  

Notat 
Emne: Uddannelsesrådsmøde, maj 2023 
Dato og tidspunkt: 11. maj 2023, 13-15.30 
Sted: O96 
 
Deltagere: 

 
Alexandra Holsting, Anne Klara Bom, Caroline Schaffalitzky 
de Muckadell, Esben Nedenskov Petersen, Flemming Sme-
degaard, Gro Hellesdatter Jacobsen, Heidi Hansen, Jane 
Hjarl Petersen, Jeppe Nevers, Lars Grassmé Binderup, Lars 
Handesten, Martin Hvidt, Mathias Mihkel Frost Jakobsen, Pe-
ter Simonsen, Rasmus Nielsen, Rie Troelsen, Rineke 
Brouwer, Rune Graulund, Sara Mosberg Iversen, Stig Bør-
sen, Thomas Enemark Lundtofte. 

 
Afbud fra: 

 
Adam Paulsen, Anette Svaneklink Jakobsen, Anke Piekut, 
Bodil Stilling Blichfeldt, Emma Cecilie Fevre Kristensen, Finn 
Wiedemann, Hans-Christian Jensen, Jacob Buur, Klarissa 
Lueg, Kristian Mortensen, Kristine Kjærsgaard, Lars Frode 
Frederiksen, Niels Reeh, Simone Malm Alsted, Søren Wind 
Eskildsen, Tau Lenskjold, Thomas O. Madsen, Tove Faber 
Frandsen. 

 
Gæster: 

 
Helle Waagepetersen og Vibeke Høy Worm. 

 
Fra administrationen: 

 
Anne Gadeberg, Helle Hildebrand Hedegaard, Ingelise Niel-
sen, Lone Granhøj, Lone L. Pedersen, Lotte Bloch. 

https://teams.microsoft.com/l/team/19%3a9ee1a6b95b394a6fa9a359fdfa8c275a%40thread.tacv2/conversations?groupId=e80fd1cd-2f00-46ee-a34d-86173e74f206&tenantId=9a97c27d-b83e-4694-b353-54bdbf18ab5b
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Ad 3. Besøg af prorektor  
Prorektor Helle Waagepetersen besøgte Uddannelsesrådet til en drøftelse af aktuelle 
temaer. 
 
Prorektor holdt et kort oplæg om arbejdet med SDUs nye strategi og de elementer, som 
er relevante i arbejdet med studieledelse og uddannelsesudvikling. Uddannelsesrådet 
havde mulighed for at kommentere på oplægget og strategiudkastet.  
 
Herefter drøftede prorektor og uddannelsesrådets medlemmer en række temaer. Te-
maerne var indsendt på forhånd af studieledere og studenterrepræsentanter og kan fin-
des her: Slides til UR-møde 11-05 2023.pptx 
 
Uddannelsesrådets medlemmer og prorektor gav udtryk for at drøftelserne var frugt-
bare, og at et lignende besøg bør gentages.  

Ad 4. Orientering fra fakultetet 
 
Fordeling af intern censur 
Caroline Schaffalitzky de Muckadell orienterede om praksis, når institutterne fordeler 
intern censur. Her deles de studerende per automatik ligeligt mellem interne censorer, 
hvis der er flere. Instituttet skal derfor gøres opmærksom på det, hvis de stude-
rende/kompensationer skal fordeles på anden vis.  
 
Brug af generativ AI ved eksamener 
Prodekanen informerede om, at uddannelserne skal være opmærksomme på de stude-
rendes mulighed for brug af generativ AI ved eksamen. Der kan fx være øget behov for 
at krydseksaminere og stille gode spørgsmål, for at sikre at materialet er selvstændigt 
produceret af den studerende. 
Undervisere kan henvende sig til studiesekretariatet, hvis man ønsker at benytte Exam 
monitor til forberedelsen ved mundtlige prøver. Vi skal gøre de studerende opmærk-
somme på, at vi anvender monitorering.  
Det er muligt at justere fagbeskrivelse, fx i afsnittet om forberedelse, så det det bliver 
sværere at anvende generativ AI. Ændringer må ikke påvirke STADS, og ændringen 
skal ske før fagtilmelding. 
Hvis der er mistanke om brug af AI, skal dette rapporteres som snyd. Kontakt gerne fa-
kultetets ressourceperson, Helene Christensen, med spørgsmål, eller hvis der opstår 
tvivl.  
 
Uddannelsesrådet drøftede den generelle brug af generativ AI, og hvordan vi skal for-
holde os til det i fremtiden og havde følgende kommentarer: 

- Det er er bekymrende, hvis studerende kan bruge AI og dermed lige klare sig 
igennem studiet, hvor de tidligere ville være dumpet 

- Vi skal fokusere på, hvordan de studerende kan bruge AI konstruktivt, da det 
kan blive en efterspurgt kompetence 

- På nogle uddannelser bruger de studerende det allerede åbent 

https://syddanskuni.sharepoint.com/:p:/r/sites/HumaniorasUddannelsesrd9/Delte%20dokumenter/General/Arkiv%202023/2023%20-%2005%20-%2011/strategi%20til%20HUM.pptx?d=wb9e5d779b8ea4381a4a7cf770ca85f68&csf=1&web=1&e=G7X1IV
https://syddanskuni.sharepoint.com/:p:/r/sites/HumaniorasUddannelsesrd9/Delte%20dokumenter/General/Arkiv%202023/2023%20-%2005%20-%2011/Slides%20til%20UR-m%C3%B8de%2011-05%202023.pptx?d=w590a9e6ad88d42e082493756c54343fd&csf=1&web=1&e=pbUm0C
https://sdunet.dk/da/enheder/fakulteter/humaniora/undervisning/studieledelsesportal/ressourcepersoner
https://sdunet.dk/da/enheder/fakulteter/humaniora/undervisning/studieledelsesportal/ressourcepersoner
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- På nogle uddannelser opfordres de studerende til at bruge det fx at stilladsere 
en opgave eller komme med indledende ideer 

- På nogle uddannelser anvises de studerende til slet ikke at bruge det 
- På sigt kan der arbejdes med at kildehenvise til elementer, som er produceret 

af generativ AI 
 
Ad. 6 Eventuelt 
Der blev efterspurgt en mulighed for at reagere på de økonomiske tilpasninger. Her 
blev der henvist til fakultetets Samarbejdsudvalg, som et passende forum for disse 
drøftelser.  
 
Der blev også efterspurgt en plan for de studerende, hvis uddannelser lukker. Her 
gjorde fakultet opmærksom på, at det allerede er udmeldt til studerende, at uddannel-
serne fortsætter som hidtil indtil sidste undervisning på normeret tid, og at der herefter 
vil blive taget de nødvendige individuelle hensyn således, at alle studerende kan fær-
diggøre inden for reglerne.  
 
 

Lars Grassmé Binderup 

Prodekan 

/ Anne Gadeberg 

Referent 
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